

中國醫藥大學 中醫學院國際整合健康碩士學位學程 必修畢業學分認定表 113 學年度入學適用

China Medical University International Master Program in Integrative Health Requirement for Master Program (Applicable for 2024-2025 Enrollees)

科目名稱/課號 Course Title/Course ID	修別 Type	學分 Credits	一年級		二年級		可供博士班上修 (請打勾) Available for Ph.D. Program (check)	可供學士班上修 (請打勾) Available for Undergraduate (check)	課程分類 Category	備註 Remarks
			Freshman		Sophomore					
			上 1	下 2	上 1	下 2				
中醫藥講座(Lecture on traditional chinese medicine)／BCD000015	必(R)	2.0	2.0						院定必修(College Required Courses)	本學程學生可擇B班修習。(Students can take the course of class B.)
分子醫學(Molecular medicine)／BCD000014	必(R)	2.0	2.0						院定必修(College Required Courses)	本學程學生可擇C班修習。(Students can take the course of class C.)
專題討論(Seminar)／BCD000028	必(R)	1.0	1.0						所定必修(Required Courses)	本學程學生可擇B班修習。(Students can take the course of class B.)
研究設計特論(Special Topics on Research Design)／MRM000025	必(R)	2.0		2.0			√	√	所定必修(Required Courses)	
專題討論(Seminar)／BCD000029	必(R)	1.0		1.0					所定必修(Required Courses)	本學程學生可擇B班修習。(Students can take the course of class B.)
醫學論文寫作(Writing medical research paper)／41M000021	必(R)	1.0		1.0					所定必修(Required Courses)	
碩士論文(M. S. Thesis)／MRM000030	必(R)	6.0				6.0			校定必修-論文(University Required Courses-Thesis)	
合計 必修總學分 (Requirement subtotal)		15.0	5.0	4.0		6.0				

校內注意事項

一、校級畢業規定
須完成修讀「實驗室安全」0學分及「研究倫理」0學分課程。
二、本學分表做為畢業應修課程學分之認定依據。

Note of CMU

1.University requirement for graduation
Students must take and pass the courses Research ethics and Laboratory safety. (0 credit courses)
2.This list is used as the recognition basis of courses and credits required for graduation.

國際整合健康碩士學位學程注意事項

一、本學程教育目標：整合健康醫學研究、培育國際研究人才。

其核心能力：

- (1) 具備整合醫學領域之專業研究能力。
- (2) 具備整合醫學領域之專業教學能力。
- (3) 參與國際合作與學術交流之能力。
- (4) 具備專業醫學倫理與學術研究精神。
- (5) 具備整合醫學領域人工智慧及大數據創新研究之能力。

二、113學年度入學新生實施，本學程修業1-4年，最低畢業學分為30學分，含必修9學分，選修15學分（需有10學分為本學程所開之學分，另5學分須經學校認定，同意碩士班學生選修之課程或相當碩士課程以上），碩士論文6學分另計。

三、本學程課程皆採全英語授課。

四、外籍碩士生英文能力鑑定標準依「中國醫藥大學學生英文能力鑑定實施辦法」第二條實施對象：非本國籍學生及二年制在職專班學生不受此限之辦理。

五、外籍碩士生教學訓練依「中國醫藥大學研究生修業規定」，境外生得免修。

六、研究生論文須經指導教授同意，須為第一作者且以國際整合健康碩士學位學程（International Master Program in Integrative Health）之名義完成發表並繳交證明（學術性期刊論文投稿證明一篇或研討會壁報論文一篇），才得以申請碩士學位考試。

單位主管簽章：

Note of International Master Program in Integrative Health

1. Our Educational Goals:

To integrate healthcare medical research and nurture international research talents.

Our Core Competencies:

- (1) Proficient in professional research within the field of integrated medicine.
- (2) Proficient in professional teaching within the field of integrated medicine.
- (3) Ability to engage in international collaboration and academic exchange.
- (4) Possess professional medical ethics and a spirit of academic research.
- (5) Ability to conduct innovative research in the field of integrated medicine using artificial intelligence and big data.

2. Credits for Graduation:

The study period of the master program ranges between one and four years. The minimum number of credits required for graduation is 30, including 9 credits for required courses, 15 credits for elective courses (At least 10 credits shall be courses offered by this program, and the other 5 credits can be selected from courses equal to, or higher than, those of master level, or from courses recognized by CMU), and 6 credits for the M.S. Thesis.

3. All courses of this master program are Full English Courses.

4. International master's students are exempt from the Regulation for Student English Proficiency Assessment of CMU.

5. According to the Regulation of Graduate School Regulations of CMU, international master's students do not have to take the teaching assistant training.

6. The graduate thesis must be approved by the advisor, and it must be completed and published under the name of the "International Master Program in Integrative Health" as the first author, along with the submission of proof (either a submission certificate for an academic journal paper or a conference poster paper). Only then can the students apply for the master's degree examination.

科目名稱/課號 Course Title/Course ID	修別 Type	學分 Credits	一年級		二年級		可供博士班下修 （請打勾） Available for Ph.D. Program (check)	可供學士班上修 （請打勾） Available for Undergraduate (check)	課程分類 Category	備註 Remarks
			Freshman		Sophomore					
			上 1	下 2	上 1	下 2				
中草藥新藥研發與運用(R & D in Chinese herbal medicine)／67M000123	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
中樞神經用藥之開發(Development of CNS drugs)／67M000130	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
中醫學史(History of Chinese Medicine)／41M000024	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
中醫學特論(Special topics on Chinese medicine)／41M000003	選(E)	4.0	4.0						所定選修(Elective Courses)	
中醫藥抗腫瘤藥理特論(Special topics on anti-tumor pharmacology in Chinese medicine)／43M000177	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
中醫藥與免疫學特論(Traditional chinese medicine and immunology)／67M000137	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
天然藥物學特論(Special Topics on Natural Drug)／MRM000021	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
生物統計學特論(Special topics on biostatistics)／41M000006	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
奈米科技與中醫藥特論(Special topics on nanotechnolgy in Chinese medicine)／43M000180	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
疼痛造影特論(Special topics on pain imaging)／74M000088	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
針灸穴道的名稱深層含義(The profound meaning of acupoints' names)／41M000029	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
經絡理論(The theory of channels and collaterals)／41M000028	選(E)	3.0	3.0						所定選修(Elective Courses)	
腫瘤生物學特論(Special topics on molecular biology of cancer)／67M000127	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
質譜儀特論(Special topics on mass spectrometry metabolomics)／67M000119	選(E)	2.0	2.0						所定選修(Elective Courses)	
中醫方藥學特論(Special topics on prescriptions & herbal pharmacy of Chinese medicine)／41M000008	選(E)	2.0		2.0					所定選修(Elective Courses)	
中醫養生特論(Special topics on health promotion on Chinese medicine)／GCM000016	選(E)	2.0		2.0					所定選修(Elective Courses)	
硫化氫之生化學特論(Special topics on biochemistry of hydrogen sulfide)／67M000134	選(E)	2.0		2.0					所定選修(Elective Courses)	
傷寒溫病學特論(Special Topics on Theory of Shang-Han & Warm Disease)／MRM000023	選(E)	2.0		2.0					所定選修(Elective Courses)	
電生理學及生物技術在針灸研究之應用特論(Special topics on the acupuncture studies: electrophysiological and bio-technical aspects)／74M000090	選(E)	2.0		2.0					所定選修(Elective Courses)	
標準中醫詞彙(Standard Medical Terminology in Chinese medicine)／41M000023	選(E)	2.0		2.0					所定選修(Elective Courses)	
臨床中醫學特論(Special Topics on Clinical Chinese Medicine)／MRM000022	選(E)	2.0		2.0					所定選修(Elective Courses)	
免疫學應用特論(Special topics on immunology applications)／74M000098	選(E)	2.0			2.0				所定選修(Elective Courses)	
專題討論(Seminar)／BCD000030	選(E)	1.0			1.0				所定選修(Elective Courses)	本學程學生可擇B班修習。(Students can take the course of class B.)
專題討論(Seminar)／BCD000031	選(E)	1.0				1.0			所定選修(Elective Courses)	本學程學生可擇B班修習。(Students can take the course of class B.)
合計 選修總學分 (Elective subtotal)		49.0	31.0	14.0	3.0	1.0				

- 校內注意事項

一、校級畢業規定
須完成修讀「實驗室安全」0學分及「研究倫理」0學分課程。
二、本學分表做為畢業應修課程學分之認定依據。
- Note of CMU

1.University requirement for graduation
Students must take and pass the courses Research ethics and Laboratory safety. (0 credit courses)
2.This list is used as the recognition basis of courses and credits required for graduation.

國際整合健康碩士學位學程注意事項

Note of International Master Program in Integrative Health

一、本學程教育目標：整合健康醫學研究、培育國際研究人才。

1. Our Educational Goals:

To integrate healthcare medical research and nurture international research talents.

其核心能力：

Our Core Competencies:

- (1) 具備整合醫學領域之專業研究能力。
- (2) 具備整合醫學領域之專業教學能力。
- (3) 參與國際合作與學術交流之能力。
- (4) 具備專業醫學倫理與學術研究精神。
- (5) 具備整合醫學領域人工智慧及大數據創新研究之能力。

- (1) Proficient in professional research within the field of integrated medicine.
- (2) Proficient in professional teaching within the field of integrated medicine.
- (3) Ability to engage in international collaboration and academic exchange.
- (4) Possess professional medical ethics and a spirit of academic research.
- (5) Ability to conduct innovative research in the field of integrated medicine using artificial intelligence and big data.

二、113學年度入學新生實施，本學程修業1-4年，最低畢業學分為30學分，含必修9學分，選修15學分（需有10學分為本學程所開之學分，另5學分須經學校認定，同意碩士班學生選修之課程或相當碩士課程以上），碩士論文6學分另計。

2. Credits for Graduation:

The study period of the master program ranges between one and four years. The minimum number of credits required for graduation is 30, including 9 credits for required courses, 15 credits for elective courses (At least 10 credits shall be courses offered by this program, and the other 5 credits can be selected from courses equal to, or higher than, those of master level, or from courses recognized by CMU), and 6 credits for the M.S. Thesis.

三、本學程課程皆採全英語授課。

3. All courses of this master program are Full English Courses.

四、外籍碩士生英文能力鑑定標準依「中國醫藥大學學生英文能力鑑定實施辦法」第二條實施對象：非本國籍學生及二年制在職專班學生不受此限之辦理。

4. International master's students are exempt from the Regulation for Student English Proficiency Assessment of CMU.

五、外籍碩士生教學訓練依「中國醫藥大學研究生修業規定」，境外生得免修。

5. According to the Regulation of Graduate School Regulations of CMU, international master's students do not have to take the teaching assistant training.

六、研究生論文須經指導教授同意，須為第一作者且以國際整合健康碩士學位學程（International Master Program in Integrative Health）之名義完成發表並繳交證明（學術性期刊論文投稿證明一篇或研討會壁報論文一篇），才得以申請碩士學位考試。

6. The graduate thesis must be approved by the advisor, and it must be completed and published under the name of the “International Master Program in Integrative Health” as the first author, along with the submission of proof (either a submission certificate for an academic journal paper or a conference poster paper). Only then can the students apply for the master's degree examination.

單位主管簽章：